

*Hanan M. I. Ismail*

*Ain Shams University, Cairo*

hanan.ismail@art.asu.edu.eg

SOME INSIGHTS INTO EGYPT'S HISTORY  
UNDER THE REIGN OF MAXIMINUS THRAX  
(MID-MARCH / 25 MARCH  
AD 235 – 10 MAY AD 238)

This paper focuses on some aspects of Egypt's history in the reign of Maximinus Thrax (Mid-March/25 March AD 235 – 10 May 238). The author argues that the economic repercussions and the political upheaval in Egypt were tightly interwoven with the beginning of the *Third Century Crisis*. The article surveys forty-three documents (papyri and ostraca), through which new findings regarding the history of Egypt can be attained.

В статье рассматриваются некоторые аспекты египетской истории в правление Максимиана Фракийца (сер. марта / 25 марта 235 – 1 мая 238). Автор показывает, что экономические потрясения и политические беспорядки в Египте были тесно связаны с началом кризиса III в. н. э. Приводится обзор 43 документов (папирусов и остраконов), позволяющих получить новые сведения о социально-экономическом положении Египта в это время.